
Svet se ni podrl,
razvoja ne bo
Gradnja drugega
potniškega terminala na
Letališču Jožeta Pučnika ni
dobila podpore delničarjev
Aerodroma. Predsednik
uprave Zmago Skobir
opozoril, daje obstoječi
terminal neprimeren
s tehnološkega vidika,
kmalu bo tudi z
varnostnega
ALEŠ MIŠIC
Delničarji Aerodroma Ljubljana na
včerajšnji skupščini niso dali soglasja
k okoli 57 milijonov evrov vredni in-
vesticiji v nov potniški terminal. Ker
so bile lani decembra državi, ki ima
v družbi večinski delež, odvzete gla-
sovalne pravice in je Agencija za trg
vrednostnih papirjev v petek zavr-
nila njeno zahtevo, da jih vrne samo
za to skupščino, je glasovalo le 13,39
odstotka osnovnega kapitala, proti
naložbi je bilo 78,1 oddanega glasu,
za pa 21,89 odstotka vseh oddanih
glasov. Zavrnjen je bil tudi nasprotni
predlog Petra Marna, da bi iz predloga
uprave in nadzornega sveta črtali mo-
žnost deset odstotnega odstopanja od
najvišje vrednosti 57 milijonov evrov.
Kmalu nove linije
Načrtovana gradnja novega termi-
nala je že bila uvrščena na junijsko
skupščino, vendar je bila umaknje-
na z dnevnega reda, ker se je država
odločila svoj delež v Aerodromu
v celoti prodati, delničarji pa so se
konec spomladi kljub temu seznanili

s projektom. Ker ga je takrat predse-
dnik uprave Zmago Skobir temeljito
predstavil, prav tako pa tudi gibanja
v letalskem prometu in trende v letal-
ski industriji, je bila včerajšnja pred-
stavitev krajša. Kot je dejal Skobir, še
vedno velja, da je trend v letalstvu
stabilen, promet raste, v povprečju se
je promet na Brniku v 50 letih delova-
nja letališča zviševal za okoli 6 odstot-
kov letno, v letošnjih osmih mesecih
pa se je v primerjavi z enakim ob-
dobjem lani povečal za 7 odstotkov.

Letos bodo imeli okoli 1,3 milijona
potnikov, v naslednjih letih pa naj
bi promet rasel v povprečju za okoli

3 odstotke letno. Air Srbija je naja-
vil prihod na Letališče Jožeta Pučni-
ka konec decembra, Adria bo odprla
nove linije v London, Prago in Var-
šavo, pred skorajšnjim odprtjem je
letalska povezava Doha-Ljubljana z
družbo Qatar Airways. Skobir je opo-
zoril, da je letališki terminal prak-
tično nespremenjen 40 let, temeljito
obnovljen je bil samo pred vstopom
Slovenije v schengensko območje, ta-
kratna urgentna obnova pa je zavrla
gradnjo novega terminala in spre-
menila projekte. Poudaril je, da če
novega terminala ne bo, se svet ne
bo podrl, ne bo pa razvoja letališča.
Opozoril je na nemogoče razmere za
delo v sortirnici prtljage in na veliko
gnečo v prostorih za potnike v pole-
tnih mesecih, predvsem pa ga skrbi,
ker je potniški terminal popolnoma
neprimeren s tehnološkega vidika,
kmalu bo tudi z varnostnega. Prostori
in oprema niso več primerni za širitev
letalskega prometa. Ajata (združenje
letalskih prevoznikov) pa je brniške-
mu letališču zaradi neprimernih sto-
ritev podelilo zelo skromen standard
F. Skobir se zaveda, da projekt prina-
ša tveganja, nastanejo lahko do nepri-
jetnih dogajanj okoli Adrie in drugih
prevoznikov, vendar se infrastruktu-
ra ne gradi kratkoročno.

Bojan Žvikart, ki je bil v Aerodro-
mu Ljubljana zaposlen 40 let, je dejal,
da odnos do letališča in Adrie ni bil
vedno pravi, država je imela na voljo
tri mesece, torej dovolj časa, da se izja-
sni. Rekel je, da je bilo v javnosti veliko
špekulacij, zato so delničarji zbega-
ni, in pozval predstavnike navzoče-
ga kapitala, naj podprejo zaposlene
in razvoj podjetja. Marko Lah, v Aero-
dromu je 25 let, je povedal, da lastniki
pričakujejo povečanje prometa, to pa
brez izgradnje terminala po njegovem
ni možno. "Če ne bomo investirali, ne
bomo več regionalno letališče, ampak
lokalno," je dejal Lah.
"Stankovičevi" mali delničarji
podprli gradnjo
Ker se je v javnosti omenjalo, da so
mali delničarji skeptični do investicije
oziroma da je ne podpirajo, se je pred

glasovanjem oglasil tudi predsednik
Društva Mali delničarji Slovenije (MDS)
Rajko Stankovič in poudaril, da le pet
odstotkov prisotnega kapitala "nje-
govih" malih delničarjev gradnje ne
podpira. To pomeni, da so zaradi od-
sotnosti glasovalnih pravic države in-
vesticijo "povozili" večji institucionalni
mali delničarji. V Aerodromu Ljublja-
na imajo Republika Slovenija, Sod in
Kad skupaj 64,85-odstotni delež, Tri-
glav 3,98-odstotni, Publikum Trezor
ima 2,72 odstotka delnic, KD Rastko
1,44 odstotka, Salink Limited 1,43 od-
stotka, Abanka 1,3 odstotka, delniški
podsklad NFD 1 1,07 odstotka in KD
Galileo 0,73 odstotka delnic.

Delničarji so z veliko večino pod-
prli predlog Soda, da revizijo poslo-
vanja Aerodroma Ljubljana v prvem
letošnjem polletju opravili revizijska
hiša Deloitte, in podprli skrbni pregled
poslovanja, kar mora uprava opraviti
najkasneje do 30. novembra. Oboje bo
podlaga za komuniciranje z morebitni-
mi novimi vlagatelji.

Novi terminal bi bil zgrajen v 20
mesecih po podpisu pogodbe, doslej
pa so v projekt, ki so ga pripeljali do
gradbenega dovoljenja, vložili 2,3 mi-
lijona evrov. Pogodba za gradbena in
obrtniška dela je "težka" 35,1 milijona
evrov, okoli 20 milijonov evrov bi stala
oprema. Predvideno je bilo, da bi za
gradnjo porabili že odobrena evropska
sredstva v višini 14,4 milijona evrov,
55 odstotkov bi bilo lastnih sredstev,
21,2 odstotka vrednosti bi pokrili z
bančnimi posojili z ročnostjo petih let.
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Predsednik uprave Aerodroma Ljubljana Zmago Skobir odločitve delničarjev
po skupščini ni hotel komentirati, ker je to, kot je dejal, stvar lastnikov. Prav
tako ni hotel ugibati, kakšen bi bil rezultat glasovanja, če bi država lahko
uveljavila svoje glasovalne pravice. Ne verjame pa, da bi lahko rešili odobre-
na evropska sredstva, saj so bila dodeljena za celovit in zaključen projekt. O
nadaljnjih korakih pa je povedal, da se bo najprej sestal nadzorni svet, uprava
pa zdaj čaka navodila o nadaljnjih postopkih, (miš)

"Država ni imela nobenih glasovalnih pravic in mi na to investicijo nismo
imeli nobenega vpliva. Osebno sem se za to investicijo zavzemal, zdela se mi
je dobra, kar se pa moramo v tej državi vprašati, je, kaj je z glasovalnimi pra-
vicami večinskega lastnika. Zame je nedopustno, da večinski lastnik nima
glasovalnih pravic. Država projekt podpira, kakšne bodo posledice te odloči-
tve, bo pokazal čas," je včeraj v Mariboru, ki ga je obiskal v sklopu aktivnosti
ob evropskem tednu mobilnosti, odločitev na skupščini Aerodroma Ljublja-
na komentiral minister za infrastrukturo in prostor Samo Omerzel. (ise)
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Zmago Skobir (prvi z desne) opozarja, daje ljubljanski potniški letališki terminal nespremenjen že 40 let. ;i it Košir)
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